
 

Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro Prahu bezbariérovou a 
otevřenou dne 28. 11. 2013 
 
 
Přítomni: 
 
Předseda: Ing. Jiří Pařízek 
Členové: Petr Hána, Ing. Libor Šíma, Marie Málková, Mgr. Viktor Dudr, Mgr. Erik 
Čipera, Pavel Karas, Michal Rada, Ing. David Dohnal, PaedDr. Hana Mrňková, 
Tomáš Prousek 
Hosté: Ing. Monika Mandová 
Tajemník: Tomáš Uhlík 
 
Omluveni: 
 
Roman Petrus, Ing. Jiří Prokel, Ing. Miroslav Rajchart, Ing. Jiří Sládek, Bc. Michal 
Prager  
 
 
Jednání svolal předseda komise na 28. listopadu ve 12:00 do zasedací místnosti 
201, v budově Škodova paláce, Jungmannova 35/29, Praha 1. Členům komise byla 
předsedou rozeslána e-mailem pozvánka a program jednání: 
 

1) Stanovení pořadí termínů úkolů Koncepce odstraňování bariér ve veřejné 
dopravě v Praze (viz příloha) 

2) Provoz nočních nízkopodlažních spojů (nový úkol, který vyplynul při 
zpracování koncepce) – podklady dodá ROPID 

3) Stanovení termínů konání komise na 1.pololetí roku 2014 
4) Kontrola úkolů komise 
5) různé 

 
Pan předseda Pařízek všechny přítomné uvítal a shledal, že komise je usnášení 
schopná, dále přivítal novou členku komise paní Ing. Moniku Mandovou ředitelku 
odboru Rozvoje a financování dopravy MHMP, která od příštího jednání komise 
nahradí Ing. Miroslava Rajcharta. Dále pan předseda poděkoval Ing. Kataríně 
Zgúthové za její dosavadní práci a napříště jí omluvil vzhledem k jejímu těhotenství. 
 
Dále odsouhlasen zápis z 26.9.2013 a program dnešního jednání (hlasování:11-0-0). 
 
ad 1) Pan Rada uvádí, že je třeba vypořádat a projednat úkoly, které nám vyplynuly 
z koncepce, především pak ty oranžově označené body v příloze, pan Dudr uvádí 
doplnit priority akustické majáčky v metru do příštího jednání, pan Čipera otevírá 
problematiku zastávek tramvají, kde dle koncepce se aktuálně řeší 27 zast., zbytek 
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cca 245 zast. je nutno vyřešit během volebního období, pan Dudr uvádí nejdříve 
termíny pak prioritizace; 27 zast. je vybraných tak, kde nejsou alespoň ob jednu 
zastávku bezbariérové; pan Dohnal uvádí, že ak.majáčky jsou v řádů tisíců a 
bezbariérovost metra má prioritu do roku 2025; pan Hána uvádí, že by bylo dobré 
uvést všechny zast. do úkolů koncepce; paní Málková uvádí, že bude zřejmě nutné 
po zveřejnění koncepce aktualizovat úkoly dle podkladů veřejnosti (Hloubětín – 
metro, tram a bariérovost); pan Prousek uvádí že RTT a přestavba zastávek se děje 
ve větších celcích; pan Rada uvádí nerozšiřovat o 245 zast., ale co vytvořit 
samostatný dokument o zastávkách tramvají  včetně těch 27 a co rok jej kontrolovat; 
pan Šíma uvádí, že 27 zast. je po debatě prioritních, DPP vyznačí plánované RTT 
dle plánovaných investic a vyjádříme se k dalším; pan předseda Pařízek uvádí , že 
12.12.2013 bude projednáván rozpočet HMP v zastupitelstvu, obsahuje návrh 45 mil. 
Kč na rok na bezbariérovost v koncepci mít spíše priority a úkoly splnitelné obzvlášť 
věci komplexní; pan Dohnal uvádí, že 20-30 zast. je optimální třeba cca 10 zast. je 
nyní v akci, rozdělit na akce RTT a na zast. samostatné mimo režim RTT( konkrétní 
akce na konkrétní zastávky); pan Čipera uvádí rok 2008, bylo by dobré mít 
v koncepci kompletní seznam a data kdy cca dokončení termínů, aby se k tomu 
přihlásili politici; pan předseda shrnutí bodů koncepce k částce 45 mil. Kč, zvlášť 
investice na Katarskou a po debatě stanovit termín dokončení bezbariérovosti 
zastávek tramvají do konce roku 2025 podobně jako u stanic metra; pan Rada 
zahrnout do koncepce termín 2025 pro tram i metro; pan Hána uvádí že objem 45-50 
mil.Kč je relativní hodnota peněz co dát určité % z rozpočtu jako myšlenku k tomu 
uvádí pana Rada, že spíše fixní částky, protože dle rozpočtových pravidel nelze 
stanovit %; pan Prousek uvádí, že i zastávky autobusů alespoň zmínit v úkolech 
koncepce a dále sledovat a řešit jejich bezbariérovost a přístupnost zastávek; pan 
Rada uvádí potřebu zmapování BUS zast.; paní Málková uvádí že mapování BUS 
zast. začalo u DPP po zmapování TRAM zast.; pan Rada uvádí nutnou účast TSK na 
jednání komise dále nutnost komunikace se stavebním odborem HMP, Metropolitní 
plán a Kancelář veřejného prostoru, Institut pro plánování bývalý URM, protože zde 
vznikají dokumenty o stavbách ve veřejném prostoru hlavně ohledně bezbariérovosti 
a přístupnosti; pan Prousek (ROPID) se hlásí jako gestor na označníky na 
zastávkách; pan Rada prověří návrhy přestavby lanové dráhy na Petřín  

Úkol: pro pana Dohnala prověřit plánované RTT na roky 2014, 2015, 2016 a 
porovnat se seznamem zastávek tramvají z koncepce resp. oranžově označené body 
v příloze a následně paní Málková a pan Čipera provedou prioritizaci pořadí 
rekonstrukcí tram. zastávek a to do 15.12.2013 

Úkol: pro pana Dudra zajistit prioritizaci akustických majáčků do metra 

Úkol: pro pana Radu doplnit do úkolů koncepce 4 zast. TRAM(Holešovice), otevřít 
koncepci a vložit samostatně TRAM i BUS a to do roku 2025 

Schváleno: 11-0-0 

ad 2) pan Prousek uvádí k provozu nočních autobusů linky 510, že některé budou 
nízkopodlažní a to od 6. 1. 2014, k nočnímu provozu tramvají uvádí, že je nutné 
upravit přestupní bod a jeho okolí tedy Lazarská, Spálená a Vodičkova především 
nástupní hrany, ale to je nutno ve spolupráci s TSK; paní Málková uvádí nutnost 
účasti zástupců TSK na jednání, TSK by mělo navrhnout možná řešení 
 



Úkol: pan Sládek resp. TSK navrhne možná řešení úprav v oblasti přestupního bodu 
Lazarská a to pokud možno na příští jednání 
 
Schváleno: 11-0-0 
 
ad 3) Termíny jednání komise na 1. pololetí roku 2014: 
 16. 1. 2014  
 13. 2. 2014 
 13. 3. 2014 
 10. 4. 2014 
 15. 5. 2014 
 12. 6. 2014 
 
Schváleno: 11-0-0 
 
ad 4) Kontrola úkolů komise vzhledem k časové tísni přesunuto na příští jednání. 
 
ad 5) Problematika veřejných WC - Pan předseda Pařízek uvádí, že probíhá kontrola 
a revize spolupráce s provozovateli, kteří jsou různí; pan Dohnal uvádí, že DPP 
provádí opravy stávajících WC a problematiku čerpání dotací z EU 
 
Pan předseda Pařízek ukončil jednání komise ve 14:20h. Popřál všem přítomným 
klidné prožití vánoc a hodně pohody do roku dalšího. 
 

 
V Praze dne 2. 12. 2013 
 
…………………………….. 
Ing. Jiří Pařízek 
předseda Komise pro Prahu  
bezbariérovou a otevřenou 
  

 
Zpracoval a za správnost odpovídá tajemník komise Tomáš Uhlík. 
Hlasování(formát): pro-zdrželo se-proti 
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